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P R O T O K Ó Ł  NR XLV/2023 

 
SESJI RADY GMINY KRZYŻANÓW 

 
ODBYTEJ W SALI KONFERENCYJNEJ URZĘDU GMINY KRZYŻANÓW 

W DNIU 15 CZERWCA 2023 ROKU 
 
 

Obecni: 

- 14 radnych według załączonej listy obecności (nieobecna Wiesława Kotarska),  

- 25 sołtysów (4 radnych pełni funkcję sołtysa),      

- pracownicy Urzędu Gminy Krzyżanów: Tomasz Jakubowski – Wójt Gminy, Emilia 

Widawska – Skarbnik Gminy, Maciej Kucharski – Mecenas, 

- zaproszeni goście: Prezes Stowarzyszenia Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów 

Zygmunt Jasiński. 

  

Listy obecności radnych, sołtysów i pracowników Urzędu Gminy Krzyżanów oraz osób 

zaproszonych stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do nin. protokołu.  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj o godzinie 9.00 otworzył XLV sesję Rady 

Gminy. Przywitał radnych, Wójta Gminy Tomasza Jakubowskiego wraz z pracownikami, 

Mecenasa Macieja Kucharskiego, sołtysów oraz Prezesa SWRGK. Stwierdził, że zgodnie z 

listą obecności aktualnie na sali obrad obecnych jest 14 radnych, co wobec ustawowego 

piętnastoosobowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Raport o Stanie Gminy Krzyżanów za 2022 rok: 

a) rozpatrzenie Raportu o Stanie Gminy Krzyżanów za 2022 rok, 

b) debata, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów. 

4. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za 2022 rok oraz udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 

rok: 
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a) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2022 rok,  

b) przedstawienie Uchwały Nr V/108/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 30 maja 2023 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta 

Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2022 rok, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Krzyżanów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok, 

e) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Krzyżanów wg stanu na 

dzień 31 grudnia 2022 roku, 

f) przedstawienie opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2022 rok, 

g) przedstawienie Uchwały Nr V/120/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 5 czerwca 2023 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Krzyżanów o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2022 rok, 

h) dyskusja, 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2022 

rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

utrzymania porządku i czystości dróg powiatowych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Krzyżanów. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Publicznego Gminnego Klubu Dziecięcego „Pod 

bocianim skrzydłem”  w Krzyżanowie oraz ustalenia Statutu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wyżywienie dziecka w 

Publicznym Gminnym Klubie Dziecięcym „Pod bocianim skrzydłem” w Krzyżanowie. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/284/2018 Rady Gminy Krzyżanów w 

sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Krzyżanów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2023 rok. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzyżanów 

na lata 2023-2026. 

13. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej. 

14. Przyjęcie protokołu nr XLIV/2023 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 28 

kwietnia 2023 roku. 

15. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – Wysoka Rado, na wniosek Wójta Gminy proponuję 

wprowadzić do porządku obrad jako punkt 13 projekt uchwały w sprawie dowozu uczniów do 

przedszkoli wobec, których Gmina Krzyżanów nie ma obowiązku zapewnienia bezpłatnego 

transportu i opieki w czasie przewozu. Punkty 13-17 uzyskują kolejno numery 14-18. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił propozycji zmian porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaproponowaną przez siebie zmianę.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Zmiana porządku obrad została przegłosowana bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Rady Gminy, tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Raport o Stanie Gminy Krzyżanów za 2022 rok: 

Raport o Stanie Gminy Krzyżanów za 2022 rok stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

a) rozpatrzenie Raportu o Stanie Gminy Krzyżanów za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z Raportem zapoznali się na posiedzeniach 

Komisji. Czy są ze strony radnych głosy, uwagi?   
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Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Wójt Gminy Tomasz Jakubowski – Raport został przygotowany i przedstawiony radnym. 

Radni się zapewne zapoznali. Może tylko kilka słów powiem o tym minionym roku i o stanie 

Gminy, jak sam ten Raport mówi. Ten ubiegły rok był taki jak poprzednie, chociaż troszkę 

więcej było nałożonych zadań na Gminę takich od Wojewody. Mieliśmy preferencyjny zakup 

węgla, jakieś tam dodatki osłonowe, które też były przekazane Gminie do wykonania, dodatki 

węglowe, energetyczne, też pomoc Ukrainie. To wszystko, że tak powiem, spadło na barki 

Gminy, jak również też ostatecznie zobowiązano nas do oszczędności energii elektrycznej co 

najmniej10%. Wszystkim tym, myślę, że zadaniom podołaliśmy. Oprócz tego, że były te 

zadania zlecone, to i też mieliśmy inwestycje, wykonanych myślę, że bardzo dużo, jak na naszą 

taką rolniczą, wiejską gminę, na 17.518 tys. zł, a to myślę, że dzięki temu, że praktycznie 

wnioskowaliśmy o wszystkie środki zewnętrzne, jakie można było zawnioskować i większość 

miała taką pozytywną akceptację, zakończenie. Dzięki temu wybudowano drugą, myślę, że 

nowoczesną, jak na tą chwilę Stację Uzdatniania Wody, która powstała w Kterach z 

przepompownią w Siemienicach. Dzięki tej Stacji dzisiaj mamy praktycznie nieograniczoną 

ilość wody. Mieszkańcy bez ograniczeń pobierają tyle ile chcą. Ta Stacja na tą chwilę służy 

nam bezawaryjnie, dobrze. W ubiegłym roku rozpoczęto modernizację ośmiu odcinków dróg 

o łącznej długości prawie 14 km. Zakupiliśmy też działkę pod przedszkole tutaj od państwa 

Kubiaków, które jeszcze jest na tą chwilę budowane. To przedszkole jest budowane. Za jakiś 

tam miesiąc, góra miesiąc, powinno być już odebrane. To przedszkole ruszy z dniem 1 

września. W tym przedszkolu też ma być Klub Dziecięcy. Jedną z takich inwestycji, którą 

uważam, że bardzo dobra, to instalacja 81 paneli fotowoltaicznych i myślę, że jeszcze w bardzo 

dobrych cenach, bo jeszcze zdążyliśmy z przetargiem w 2020 roku, gdzie zmieściliśmy się za 

kilowat 3 tys. z z groszem. Z tego, co wiem, to teraz jest. Ok. 6 tys. zł. Oprócz tego, to 

dofinansowanie, które otrzymaliśmy ze środków zewnętrznych było w granicach ok. 60%. 

Myślę, że niejeden mieszkaniec by tych paneli nie zainstalował, a cena energii idzie, cały czas 

idzie do góry. Oprócz tej inwestycji, wybudowaliśmy 264 szt. przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Taka jedna oczyszczalnia ścieków Gminę kosztowała 24.600 zł. Udział własny 

mieszkańca, to był 3 tys. zł i jeszcze rozłożone to 3 tys. zł na, jak ja pamiętam, na 5 rat. Też 

były bardzo dobre, korzystne warunki, ale to też dzięki pozyskanej wcześniej dotacji. Oprócz 

tych inwestycji, w sumie infrastrukturalnych, wykonaliśmy modernizację Szkoły Podstawowej 

w Kaszewach Dwornych. Wykonana została rekultywacja stawu w miejscowości Goliszew. 

Wybudowana została nitka wodociągowa w Kaszewach Tarnowskich i Mieczysławowie. 
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Wyremontowano drogę powiatową od granicy gminy Kutno do osiedla mieszkaniowego w 

Kterach. Wykonaliśmy dokumentację na remont drogi gminnej w Julianowie. Już obecnie, na 

dzień dzisiejszy jest ta droga remontowana, jest wykonywana nakładka. Wykonano remont 

drogi gminnej w Nowych Kterach. Zakończono przebudowę drogi gminnej relacji Krzyżanów-

Konary, tzw. Droga prze łąki, jak wszyscy mówią. Pozyskaliśmy dofinansowanie do zakupu 

wozu strażackiego dla OSP Ktery. Oprócz tego z budżetu Gminy dofinansowaliśmy ten zakup 

w postaci 400 tys. zł. Wykonaliśmy montaż lamp oświetleniowych w Siemienicach. Może się 

nie mówi o tym, ale też sporo zmian w planie zagospodarowania przestrzennego było 

dokonanych, gdzie mieszkańcy na bieżąco mają możliwość zabudowy czy wydzierżawienia 

swoich gruntów, czy też mamy możliwość jako Gmina obsadzenia tych gruntów inwestorami 

gruntami przemysłowymi, co daje nam wymierne podatki. Oprócz takich rzeczy 

infrastrukturalnych, też myślę, że Gmina w dużym stopniu dbała o rozwój kulturalny 

mieszkańców. Były przez GOKiS organizowane różnego rodzaju warsztaty, wyjazdy do teatru, 

wycieczki, rożnego rodzaju uroczystości: Świętojanki, Dożynki Gminne czy Dzień Babci czy 

Dziadka, tego typu, które też są uważam, że dla nas wszystkich potrzebne. Oprócz tego też, tak, 

jak w 2020 roku, 2021 Gmina też nie pozostaje obojętna w stosunku do trudnej sytuacji 

materialnej mieszkańców, bo wiem, że nieliczne gminy tylko podejmują się do zabezpieczenia 

bezpłatnej żywności dla naszych mieszkańców. My to od kilku lat podtrzymujemy i ta żywność, 

uważam, że dobrej jakości, jest co roku dostarczana dla mieszkańców. Z tego, co wiem, to 

mieszkańcy właśnie z tym kryterium dochodowym, już nie pamiętam jakim, ale niskim, są 

bardzo zadowoleni. To chyba wszystko z takich ważniejszych inwestycji czy działań Gminy. 

A i myślę, że należałoby się pochwalić, że nasza Gmina Krzyżanów, chyba dzięki takim i 

trafnym decyzjom tutaj podejmowanych w ostatnich latach i dobrze wykonywanym zadaniom 

przez samorząd gminy, też zajęliśmy w rankingu trzecie miejsce. Ten ranking był rozstrzygany 

na początku tego roku z dochodem 2.430 zł zajęliśmy pierwsze miejsce spośród gmin wiejskich 

w powiecie kutnowskim, gdzie wg wskaźnika dochodów podatkowych w przeliczeniu  na 

jednego mieszkańca, tzw. Wskaźnik G oraz my jako Gmina Krzyżanów uplasowaliśmy się na 

trzecim miejscu wśród gmin wiejskich powiatu pod względem średniorocznych dochodów 

własnych budżetu Gminy i myślę, że to jest podyktowane tym, że zmiany planu, które 

dokonywaliśmy wcześniej, te firmy, czy (wypowiedź słabo słyszalna), które nam teraz dają 

podatki, to właśnie dzięki temu mogliśmy ranking w sumie wygrać. To tyle z takich 

ważniejszych rzeczy. Ja może jeszcze powiem o stanie zobowiązań, bo to też jest ważne, bo 

nieraz dużo się dzieje, ale za pomocą kredytów. Nasza Gmina na koniec 2022 roku miała 3.20 

tys. zł zobowiązań, ale to nie były jakieś tam czyste kredyty komercyjne wysoko 
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oprocentowane. Są to pożyczki umarzalne na bardzo dobrych warunkach. Była to pożyczka, 

jedna z nich to była pożyczka zaciągnięta w 2019 roku, bodajże, na zakup ciągnika i wykaszarki 

bujakowej i w ubiegłym roku zaciągnęliśmy pożyczkę na budowę Stacji Uzdatniania Wody z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Także, są to pożyczki na bardzo dobrych 

warunkach, gdzie w ostatnich latach spłaty tych pożyczek będą one umorzone, bodajże, w 40% 

jak ja pamiętam. To tyle, jeżeli chodzi o ten Raport Gminy. Ja przy okazji chciałbym 

podziękować pracownikom Urzędu Gminy za to wykonanie budżetu w 2022 roku, za dobrą 

pracę, za wsparcie, ale też dziękuję Radzie całej Gminy za rozsądne podejście, za dobrą 

współpracę, za zgodę, która, zawsze mówię: zgoda buduje, niezgoda rujnuje. Dziękuję też 

sołtysom za współpracę i wszystkim mieszkańcom też. Dziękuję bardzo.  

      

b) debata. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos?  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – po zakończeniu debaty nad Raportem o Stanie 

Gminy Krzyżanów za 2022 rok, proszę radnych o głosowanie w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

„Za” udzieleniem wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów głosowało 14 radnych.    

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, że uchwała Nr XLV/361/2023 w 

sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzyżanów została podjęta bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady Gminy, tj. 14 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 7  do nin. protokołu. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – dziękuję serdecznie całej Radzie. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 4. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok oraz udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy za 2022 rok: 
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a) przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Krzyżanów i sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2022 rok.  

Sprawozdanie finansowe Gminy Krzyżanów stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2022 rok stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni ze sprawozdaniami zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - pan Wójt, proszę bardzo. 

 

Wójt Gminy Tomasz Jakubowski –  budżet gminy Krzyżanów na 2022  rok  został uchwalony 

przez Radę Gminy Krzyżanów uchwałą Nr XXIX/234/2021 z dnia 23  grudnia 2021 r. Dochody 

budżetu gminy na 2022 r. zostały zaplanowane w kwocie 18.046.050,00 zł, w tym: dochody 

bieżące w wysokości 17.595.572,00 zł, dochody majątkowe w wysokości 450.478,00 zł. 

Wydatki budżetu gminy na 2022 r. zostały zaplanowane w kwocie 28.572.046,00 zł, w tym:  

wydatki bieżące w wysokości 15.849.703,00 zł, wydatki majątkowe w wysokości 

12.722.343,00 zł. W 2022 roku  zaplanowano przychody w wysokości 11.496.928,00 zł i 

rozchody w wysokości 970.932,00 zł. Po zmianach plan przychodów na dzień 31 grudnia  2022 

r. wyniósł  14.520.181,00 zł, w tym: przychody jednostek samorządu terytorialnego z 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 557.397,00 zł, wolne środki, o 

których mowa w art. 217 460.000,00 zł, przychody ze spłat pożyczek i kredytów udzielonych 

ze środków publicznych mieliśmy określone na kwotę 58.440,00 zł, przychody z zaciągniętych 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym– 4.134.136,00 zł, nadwyżki z lat ubiegłych  mieliśmy 

9.310.207,00 zł. Po zmianach plan rozchodów na dzień 31 grudnia 2022 r.  wynosił  

1.029.376,00 zł  w tym: z tytułu udzielonych pożyczek i kredytów 58.440,00 zł, z tytułu spłat 

kredytów i pożyczek 970.936,00 zł. Na dzień 31 grudnia 2022 roku stan zadłużenia wynosił 

3.210.323,64 zł. I tak, jak mówiłem przy Raporcie, pożyczka na stację uzdatniania wody była 

na kwotę 2.925.960,00 zł i to była pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Natomiast pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska była zaciągnięta na 

284.363,64 zł. Na dzień 31 grudnia 2022 roku plan dochodów wynosił 31.331.774,00 zł, w tym:  

dochody bieżące 29.178.453,00 zł, dochody majątkowe 2.153.321,00 zł. Wykonanie dochodów 
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na dzień 31 grudnia 2022 r. wynosiło 30.691 tys. zł,  tj. 97,96 %   w tym: subwencje i dotacje 

wykonano w kwocie 8.389 tys. zł, co stanowi 27,34 % wykonanych dochodów ogółem,  

dochody własne wykonano w kwocie 22.302 tys. zł, co stanowi 72 % wykonanych dochodów 

ogółem. Dochody  w dziale 855  rozdział 85501  w kwocie 1.055,00 zł dotyczą zwrotu 

nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych 500+ oraz odsetek od nienależnie 

pobranych świadczeń wychowawczych 500+ z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Krzyżanowie. Dochody w dziale 855 rozdział 85502  w kwocie 5.015,38 zł dotyczą zwrotu  

nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych oraz odsetek od nienależnie pobranych 

świadczeń rodzinnych  z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krzyżanowie. Kwoty te 

zostały przekazane do Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi. Plan wydatków po 

zmianach na dzień 31 grudnia wynosił 44.822 tys. zł, a wykonanie wydatków wynosiło 

39.826.800,00 zł, co stanowi 88,85 % planu, w tym: wydatki bieżące na plan 25.034.300,00 zł 

zostały wykonane w kwocie 22.308 tys. zł, co stanowi  89 % planu, wydatki majątkowe na plan 

19.788 tys. zł zostały wykonane w kwocie 17.518.312,00 zł, co stanowi 88,53 % planu. Zmiany 

planu dochodów i wydatków były dokonywane zgodnie z art. 257 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych. Stan środków na rachunkach bankowych gminy na dzień 31 

grudnia 2022 roku wynosił: na rachunku budżetu 4.615.499,80 zł, w tym: część oświatowa 

subwencji ogólnej na miesiąc styczeń 2022 r. wynosiła 197 tys. zł, rachunek sum depozytowych 

594.221,29 zł, rachunek funduszu świadczeń socjalnych 1.321,91 zł. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo.   

 

b) przedstawienie Uchwały Nr V/108/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 30 maja 2023 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu 

Wójta Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Uchwała Nr V/108/2023 stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

Skarbnik Gminy Emilia Widawska przedstawiła Uchwałę Nr V/108/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 30 maja 2023 roku w sprawie opinii o 

sprawozdaniu Wójta Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2022 rok. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej zaopiniował pozytywnie z uwagą sprawozdanie Wójta 

Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu za 2022 rok.    

 

c) dyskusja. 
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Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

dyskusji? 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krzyżanów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj odczytał treść projektu uchwały, a następnie poddał 

pod głosowanie.    

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/362/2023 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Krzyżanów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok 

została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

e) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Krzyżanów wg stanu 

na dzień 31 grudnia 2022 roku. 

Informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z informacją zapoznali się na posiedzeniach 

Komisji. Czy są głosy, uwagi?  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - panie Wójcie, proszę bardzo. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko przedstawię wartość środków trwałych będących 

własnością gminy, ujętych w ewidencji środków trwałych. Na dzień 01.01.2022 r. kształtowała 

się na kwotę 53.184.823,00. Natomiast na dzień 31.12.2022 r. była 63.875.177,99 zł, czyli 

niespełna 11 mln więcej, a na to miało wpływ wybudowana droga oraz Stacja Uzdatniania 

Wody w Kterach. Jeżeli chodzi o wykaz nieruchomości gminy oddanych w użytkowanie 

wieczyste, stan na dzień 31.12.2022 r. kształtował się na ten dzień oddanych w użytkowanie 

wieczyste 12,62 ha. Jeśli chodzi o zmiany dotyczące innych niż własność praw majątkowych, 

to Gmina Krzyżanów nie posiadała ograniczonych praw rzeczowych oraz udziałów w spółkach. 
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Natomiast powierzchnia gruntów oddanych w użytkowanie wieczyste, jak mówiłem wcześniej 

12,62 ha o łącznej  wartości 4.077.926,00 zł. I te grunty są w miejscowości Krzyżanówek. 

Użytkownikiem jest Urząd Miasta Kutno, składowisko odpadów. W Konarach, użytkowanie 

wieczyste […], magazyny. W Konarach, budynek po GS […], teraz zmiana właściciela była. 

W Kaszewach Kościelnych grunty w użytkowaniu wieczystym […]. Jeżeli chodzi o wykaz 

nieruchomości nabytych przez Gminę Krzyżanów w roku 2022, jest to działka 0,42 ha nabyta 

tutaj od państwa […] na potrzeby budowy przedszkola gminnego w Krzyżanowie za  wartość 

109.382,00 zł. Jeżeli chodzi o nieruchomości sprzedane przez Gminę Krzyżanów w 2022 roku, 

w Kaszewach Kościelnych, tam, gdzie są te doły pogliniaste o pow. 5,39 ha było sprzedanych 

za 139 tys. zł. Wcześniej była wieczysta dzierżawa, gdzie nastąpiła sprzedaż. Nabywcami są 

[…]. Dochody uzyskane z mienia komunalnego, to wpływy z najmu  i dzierżawy składników 

majątkowych Skarbu Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek 

zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze, to 

jest kwota 89.409,00 zł. Wpływy za użytkowanie wieczyste, to 113.259,00 zł. To tyle, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo.  

 

f) przedstawienie opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2022 rok. 

Opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej stanowią załączniki nr 14 i 15 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj  przedstawił opinię oraz wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Krzyżanów z dnia 2 czerwca 2023 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Krzyżanów z wykonania budżetu gminy Krzyżanów za rok 2022. 

 

g) przedstawienie Uchwały Nr V/120/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 5 czerwca 2023 roku w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Krzyżanów o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Krzyżanów za 2022 rok. 

Uchwała Nr V/120/2023 stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj  przedstawił Uchwałę Nr V/120/2023 Składu   

Orzekającego   Regionalnej   Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  z dnia 5 czerwca 2023 roku w 

sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzyżanów o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2022 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 
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w Łodzi nie zgłosił zastrzeżeń do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzyżanów o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2022 rok.   

 

h) dyskusja. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

dyskusji? 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 

2022 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj poprosił o głosowanie w sprawie  udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za rok 2022.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

„Za” udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za rok 2022 głosowało 14 

radnych.   

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – stwierdzam, że uchwała Nr XLV/363/2023 w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzyżanów za 2022 rok została podjęta 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy,  tj. 14 głosami „za”. 

Dziękuję. Panie Wójcie, proszę przyjąć gratulacje. Po raz kolejny bardzo dobry wynik.    

Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – dziękuję bardzo. Ja chciałbym podziękować całej Radzie za to 

udzielone absolutorium. Bardzo dziękuję za dobrą, miłą współpracę, niejednokrotnie za dobre, 

słuszne uwagi, podpowiedzi. Dziękuję też sołtysom za dobrą współpracę i dziękuję też 

pracownikom Urzędu Gminy, wszystkim pracownikom za dobrą pomoc w wykonywaniu 

moich obowiązków, wykonywaniu budżetu, bo pewnie bez tej dobrej współpracy z 

pracownikami czy tej ich pracy nie byłoby też takiego wyniku absolutorium. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – dziękuję bardzo.  

 

Radni otrzymali przed sesją projekty wszystkich uchwał – stanowią one załączniki nr  19, 20, 

21, 22, 23, 24, 25, 26 i 27 do nin. protokołu. 
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Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

utrzymania porządku i czystości dróg powiatowych. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są głosy, uwagi ze strony państwa radnych?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem, że tą uchwałę podejmujemy, abyśmy mogli 

odkrzaczać, abyśmy mogli wycinać trawę z poboczy, z rowów przydrożnych przy drogach 

powiatowych, a jest ich sporo – 44 km. To wycinanie już trwa. Na wielkie pieniądze od Powiatu 

nie możemy liczyć, bo są to pieniądze w skali roku ok. 4 tys. zł za całą robotę, jeżeli tylko 

zapłacą, bo w ubiegłym roku chyba nie doszło do zapłaty. W każdym razie, to, tak to wygląda. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 28 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/364/2023 w sprawie przyjęcia zadań od Powiatu Kutnowskiego w zakresie 

utrzymania porządku i czystości dróg powiatowych  została podjęta jednogłośnie, tj. 14 

głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 29 do nin. protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie  wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Krzyżanów. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj -  radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – powiem króciutko. Tak, jak mówiłem wcześniej, jest taki plan, 

żeby nasze przedszkole tutaj gminne w Krzyżanowie ruszyło z dniem 1 września. Mamy już na 

tą chwilę 100 dzieci zapisanych do tego przedszkola, czyli praktycznie już pełna obsada. 
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Dzienny pobyt dziecka będzie darmowy w wymiarze 5 godzin, bo takie są przepisy zgodnie ze 

Statutem Przedszkola. Natomiast za korzystanie z wychowania przedszkolnego w wymiarze 

przekraczającym powyżej 5 godzin, ustalamy tutaj stawkę 1,30 zł za każdą rozpoczętą godzinę. 

Jest to najniższa stawka, jaką możemy przyjąć i wspólnie z Radą ustaliliśmy tą stawkę 1,30 zł. 

To tyle, dziękuję.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 30 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/365/2023 w sprawie wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Krzyżanów została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.   

Uchwała ta stanowi załącznik nr 31 do nin. protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem, że w budynku przedszkola powstaje Klub 

Dziecięcy z dniem 1 września  też i ta opłata 500 zł tyczy się wszystkich klubów, żłobków, 

które chcą się wpisać do rejestru klubów na terenie gminy. Jest to, najwyższa opłata, jaka może 

być, to jest 1.000 zł. My ustalamy tutaj 500 zł. To tyle. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 32 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/366/2023 w sprawie ustalenia opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.    

Uchwała ta stanowi załącznik nr 33 do nin. protokołu. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Publicznego Gminnego Klubu Dziecięcego 

„Pod bocianim skrzydłem”  w Krzyżanowie oraz ustalenia Statutu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem. 28 kwietnia tego roku ukazała się nasza 

Gmina jako Gmina, która jest objęta dofinansowaniem do tworzonego Klubu Dziecięcego. W 

tym Klubie będzie 24 dzieci do lat 3 i podejmujemy tutaj Statut, który stanowi załącznik do tej 

uchwały. Statut określa warunki przyjęcia do niego dzieci oraz funkcjonowanie tego Klubu 

Dziecięcego. Będzie on na naszych stronach ogłoszony. To tyle, dziękuję.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 34 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/367/2023 w sprawie utworzenia Publicznego Gminnego Klubu Dziecięcego 

„Pod bocianim skrzydłem”  w Krzyżanowie oraz ustalenia Statutu została podjęta 

jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.    

Uchwała ta stanowi załącznik nr 35 do nin. protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wyżywienie 

dziecka w Publicznym Gminnym Klubie Dziecięcym „Pod bocianim skrzydłem” w 

Krzyżanowie. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – króciutko powiem. Tą uchwałą ustalamy opłatę za pobyt dziecka  

w wymiarze 10 godzin dziennie w naszym tutaj Klubie Dziecięcym, który  jest tworzony. Z 

analiz naszych wynika, że koszt takiego pobytu będzie w granicach 820-830 zł na jedno 

dziecko. My tutaj ustalamy, z radnymi doszliśmy wspólnie do konsensusu, porozumienia, że 

ustalimy kwotę 650 zł za pobyt i może od razu jeszcze nadmienię, że to 650 zł wpłaca rodzic, 
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ale te świadczenia, które daje teraz ZUS, ZUS przelewa na poczet zapłaty za pobyt tego dziecka 

w Klubie Dziecięcym 400 zł, czyli summa summarum, koszt rodzica jest 250 zł za pobyt i plus 

koszt wyżywienia, czyli to byłoby w sumie ok. 650 zł. My jako Gmina na jedno dziecko byśmy 

dokładali w takim razie ok. 170-180 zł miesięcznie. To, jeżeli chodzi o zapłatę za pobyt. Jeżeli 

chodzi o następną stawkę, która jest 40 zł, tutaj mówimy o stawce za każdą z godzin, która się 

rozpocznie powyżej 10 godziny dziennie. W ramach tych 650 zł dziecko może przebywać w 

tym Klubie  Dziecięcym przez 10 godzin. Jeżeli rodzic będzie  chciał, żeby przebywało 11, 12 

godzin, to będzie musiał za każdą godzinę dopłacać 40 zł. Jeszcze tutaj w tej uchwale 

podejmujemy też  taką kwotę jak 20 zł. To jest 20 zł, mówi o tym, że nie może być wyższa 

kwota aniżeli 20 zł dzienna stawka za wyżywienie tego dziecka. Na tą chwilę nie wiemy 

dokładnie ile, ponieważ nie było jeszcze przetargu. Ten przetarg  będzie rozpisany wówczas, 

jeżeli będziemy mieli ostateczną ilość dzieci zapisaną, ale z tego, co wiemy, tak się kształtuje 

17 do 20 zł stawka za wyżywienie dziecka przez jeden dzień. To dziękuję.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 36 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/368/2023 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt i wyżywienie 

dziecka w Publicznym Gminnym Klubie Dziecięcym „Pod bocianim skrzydłem” w 

Krzyżanowie została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 37 do nin. protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/284/2018 Rady Gminy 

Krzyżanów w sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Krzyżanów. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?    

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – ta uchwała jest podejmowana ze względu na to, że dotychczas 

nie mieliśmy na terenie gminy przedszkola, także nie mieliśmy i dyrektora, nauczycieli. Do tej 

uchwały dopisujemy tutaj stanowisko mentor i dyrektor przedszkola. Przy stanowisku mentora 

wysokość stawki dodatku wpisujemy 70 zł. Natomiast dyrektor przedszkola, tak, jak dyrektor 
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szkoły podstawowej wpisujemy wysokość stawki dodatku od 25% kwoty bazowej określanej 

corocznie dla nauczycieli w ustawie budżetowej. To tyle.   

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 38 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/369/2023 zmieniająca uchwałę Nr XXV/284/2018 Rady Gminy Krzyżanów 

w sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Krzyżanów została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami 

„za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 39 do nin. protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi?    

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Skarbnik Gminy E. Widawska – w uchwale tej w dochodach zmieniamy, zmniejszamy w dziale 

600 zmniejszamy plan dochodów majątkowych o kwotę 41.992 zł z tytułu dofinansowanie ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg -  aneks nr 1 do umowy z dnia 22 maja 2023 

roku. Przenosimy plan dochodów majątkowych w kwocie 239.293 zł z tytułu dofinansowania 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – tutaj zmiana klasyfikacji budżetowej. W 

dziale 900 zwiększamy plan dochodów bieżących o kwotę 92.300 zł z tytułu dofinansowania Z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na „Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki 

i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag”. W wydatkach  w dziale 

600 zwiększamy plan wydatków majątkowych o kwotę 2.000 zł na wykonanie tablic 

informacyjnych dotyczących zadania pn. „Modernizacja infrastruktury drogowej w gminie 

Krzyżanów – przebudowa i remont drogi powiatowej nr 2162E relacji Wały-Siemienice od 

drogi wojewódzkiej nr 702 do skrzyżowania z drogą powiatową nr 2112E relacji Bedlno-

Młogoszyn-Ktery w miejscowości Siemienice”. Zmniejszamy plan wydatków majątkowych o 

kwotę 74.992 zł z zadania inwestycyjnego pn. Remont drogi gminnej nr 102019E w Julianowie 

w gminie Krzyżanów”. Zwiększamy plan wydatków majątkowych o kwotę 2.000 zł na 

wykonanie tablic informacyjnych dotyczących zadania pn. „Modernizacja infrastruktury 
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drogowej w gminie Krzyżanów – remont i przebudowa dróg gminnych w Psurzu, Kaszewach 

Tarnowskich, Łękach Górnych, Krzyżanowie- Parcel, Marcinowie, Wojciechowicach dużych. 

Zwiększamy plan wydatków majątkowych o kwotę 2.000 zł na wykonanie tablicy 

informacyjnej oraz o kwotę 12.300 zł na analizę przyrodniczą i opracowanie środowiskowe 

dotyczące zadania pn. „Przebudowa mostu na rzece Bzurze”. W dziale 801 zmniejszamy plan 

wydatków majątkowych o kwotę 4.722 zł z zadania inwestycyjnego pn. „Wyposażenie 

przedszkola gminnego w Krzyżanowie” i zwiększamy w tym dziale też plan wydatków 

majątkowych o kwotę 1.000 zł na wykonanie tablicy informacyjnej  dotyczącej zadania pn. 

„Budowa przedszkola gminnego w Krzyżanowie”. W dziale 900 zwiększamy plan wydatków  

majątkowych o kwotę 25.000 zł na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków – Etap II”, jest to zadanie z poprzedniego roku i zwiększamy plan 

wydatków majątkowych o kwotę 1.000 zł na wykonanie tablicy informacyjnej dotyczącej 

zadania pn. „Modernizacja oświetlenia ulicznego w gminie Krzyżanów”. Dziękuję. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 40 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/370/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Krzyżanów na 2023 rok 

została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 41 do nin. protokołu. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2023-2026.  

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 42 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/371/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzyżanów na lata 2023-2026 została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 43 do nin. protokołu. 
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie dowozu uczniów do przedszkoli wobec, których 

Gmina Krzyżanów nie ma obowiązku zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w 

czasie przewozu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z projektem uchwały zapoznali się na 

posiedzeniach Komisji. Czy są jeszcze głosy, uwagi do projektu uchwały?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – podejmujemy tutaj uchwałę mówiącą o tym, że Gmina 

Krzyżanów będzie dowoziła wszystkie dzieci w wieku  od 3 do 6 roku życia do przedszkola 

naszego gminnego w Krzyżanowie z dniem 1 września. To tyle, dziękuję, bezpłatnie 

oczywiście. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 44 do nin. protokołu. 

Uchwała Nr XLV/372/2023 w sprawie dowozu uczniów do przedszkoli wobec, których Gmina 

Krzyżanów nie ma obowiązku zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 

została podjęta jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 45 do nin. protokołu. 

 

Ad. 14. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej. 

Ocena stanowi załącznik nr 46 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj - radni z oceną zapoznali się na posiedzeniach 

Komisji. Czy są głosy, uwagi?   

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.   

 

Ad. 15. Przyjęcie protokołu nr XLIV/2022 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 

28 kwietnia 2023 roku. 

Protokół nr XLIV/2023 sesji Rady Gminy Krzyżanów był wyłożony do wglądu przed sesją w 

biurze Rady. 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych. 
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Wyniki jawnego imiennego głosowania stanowią załącznik nr 47 do nin. protokołu. 

Protokół nr XLIV/2023 sesji Rady Gminy Krzyżanów odbytej w dniu 28 kwietnia  2023 roku 

został przyjęty jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”.  

 

Ad. 16. Sprawozdanie z działalności między sesjami: 

    a) Wójta Gminy, 

    b) Przewodniczącego Rady Gminy. 

16a. sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy. 

Sprawozdanie z działalności od dnia 29.04.2023 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył Wójt Gminy 

T. Jakubowski.   

 

Salę konferencyjną opuścił radny Sławomir Stawowski. Od tej pory w sesji bierze udział 13 

radnych. 

 

16b. sprawozdanie z działalności między sesjami Przewodniczącego Rady Gminy. 

Sprawozdanie z działalności od dnia 29.04.2023 r. do dnia dzisiejszej sesji złożył 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Czekaj. 

 

Ad. 17. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos?  

 

Mecenas Maciej Kucharski – panie Przewodniczący, szanowni państwo radni, szanowni goście, 

ja chciałem nawiązać do wypowiedzi swojej z 6 kwietnia tego roku, która była, jak gdyby 

odpowiedzią na zarzuty czy sformułowania, które wygłosił podczas tej sesji obecny wówczas 

na niej pan […]. Wówczas, jak państwo sobie przypominacie, informowałem was o tym, że 12 

maja br. ma się odbyć posiedzenie w sprawie zażalenia, które zostało złożone na postanowienie 

Sądu dla Łodzi-Śródmieścia o umorzeniu postępowania z prywatnego aktu oskarżenia pana 

Tomasza Jakubowskiego przeciwko panu […] o przestępstwo pomówienia z art.. 212 Kodeksu 

Karnego. Chciałem państwa poinformować, że rzeczywiście, takie posiedzenie się odbyło. Na 

tym posiedzeniu Sąd w całości uwzględnił zażalenie, które w imieniu pana Tomasza 

Jakubowskiego złożyłem do Sądu. W związku z tym, Sąd Okręgowy w Łodzi postanowieniem 

z dnia 12 maja  uchylił postanowienie sądu pierwszej instancji i przekazał sprawę do 

prowadzenia temuż sądowi, co oznacza mówiąc krótko, że sprawa nie jest zakończona, że 
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będzie kontynuowana wbrew temu, co próbował tutaj na sesji przedstawić państwu pan […]. 

Proszę państwa i jeszcze jedna informacja, ponieważ jak będziecie czytać „Powiatowe Życie 

Kutna”, to na pewno tego nie znajdziecie, znajdują się tam inne obraźliwe, jak już wcześniej 

mówiłem sformułowania nie tylko pod adresem pana Wójta. Zaczęły się pojawiać obraźliwe 

hasła pod moim adresem, pod państwa adresem. Też są tam różnego rodzaju informacje. W 

związku z tym, chciałem wyjaśnić jedną kwestię. Otóż w jednym z majowych wydań tej gazety 

pojawiło się sformułowanie sugerujące, że ja posiadałem na tym posiedzeniu, na tej sesji 6 

kwietnia wiedzę o terminie posiedzenia Sądu Okręgowego w Łodzi z uwagi na znajomości, 

jakie mam w Sądzie Okręgowym, bo taka sugestia w artykule pana red. Stelmaszewskiego się 

pojawiła. Otóż, proszę państwa, chciałbym publicznie powiedzieć, że jest to oczywista 

nieprawda. Ja żadnych znajomości w sądach nie mam, a to, że przez całą swoją karierę 

zawodową mam zdecydowanie większy odsetek spraw wygranych niż przegranych, to wynika 

tylko i wyłącznie z mojej wiedzy, zaangażowania i wieloletniego doświadczenia. Natomiast 

wyjaśniam i tutaj, jak gdyby, szkoda, że nie ma pana […], bo miałby możliwość dowiedzenia 

się o pewnych rzeczach. Otóż, moja wiedza o terminie posiedzenia wynikała z oczywistego 

faktu. Każdy zawodowy pełnomocnik, czy to  adwokat, czy radca prawny wykonujący swoje 

czynności ma dostęp do tzw. Portalu informacyjnego sądów powszechnych. To jest taki portal, 

który powstał kilka lat temu, ułatwiający nam jako prawnikom pracę. I na tym portalu pojawiają 

się informacje o terminach, o jakichś pismach procesowych wcześniej niż te  pisma docierają 

drogą pocztową. W związku z tym, akurat tak się złożyło, że informacja o terminie posiedzenia 

Sądu Okręgowego w Łodzi pojawiła się dokładnie w dniu 5 kwietnia. Ja nie miałem na to 

żadnego wpływu, żadne znajomości o tym nie decydowały i 5 kwietnia dostałem wiadomość o 

tym, że taka informacja się pojawiła. W związku z tym, 6 kwietnia czyli dnia następnego 

mogłem ją państwu przedstawić i poinformować pana […] o tym terminie. Także, nie żadne 

znajomości i nie żadne układy w sądach jakichkolwiek. Więc, radziłbym panu red. 

Stelmaszewskiemu albo  zmienić informatora albo po prostu rzetelniej podchodzić do pracy, 

którą wykonuje. Proszę państwa, chciałem również powiedzieć o tym, że w jednym z ostatnich 

publikacji zarówno ja, jaki i pan Wójt zostaliśmy nazwani partaczami przez pana red. 

Stelmaszewskiego. Uważam to za skandal, że dziennikarz z tak wieloletnim doświadczeniem, 

no, mający pewną pozycję na terenie Kutna, czego nie kwestionuję, pozwala sobie na takie 

epitety pod adresem osób publicznych, nie tylko Wójta, ale również i mojej. W związku z 

powyższym, chciałem tylko powiedzieć, że w tej sprawie również będą podjęte stosowne kroki 

prawne, bo wychodzę z jednego założenia, możemy się różnić politycznie, możemy się różnić 

programowo, możemy wyrażać różne stanowiska, ale nie można doprowadzić, nie można 
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akceptować sytuacji, w której jeden człowiek obraża drugiego bez podstawy prawnej. Dlatego 

proszę państwa, tutaj deklaruję państwu, że będę bronił dobrego imienia pana Wójta, będę  

bronił dobrego imienia państwa jako radnych dotąd, dopóki będę tutaj z państwem 

współpracował. Nie pozwolę na to, żeby po prostu szkalować władzę Gminy w imię, nie wiem, 

partykularnych czyichś prywatnych interesów. Nie będę mówił kogo, bo nie wiem, nie 

sprawdziłem. W związku z tym, w przeciwieństwie do jednego z panów czy drugiego nie będę 

rzucał słów na wiatr. Natomiast, no, w najbliższym czasie będziecie państwo poinformowani o 

dalszych krokach, jakie będą w tych sprawach podejmowane. Dziękuję.    

 

Radny Włodzimierz Cholewa – panie Przewodniczący, szanowna Rado, panie Wójcie, w 

imieniu swoim własnym, jak  i mieszkańców mojego okręgu wyborczego, chciałem serdecznie 

podziękować za remont drogi Świniary-Siemienice, jak i miejscowości Marcinów-Wyręby 

Siemienickie. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy W. Czekaj przyłączył się do podziękowań radnego W. Cholewy. 

 

Wójt Gminy T. Jakubowski – dziękuję bardzo. 

 

Prezes Stowarzyszenia Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów Zygmunt Jasiński – 

szanowny panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowny panie Wójcie, ja też w imieniu 

Stowarzyszenia Wspierającego Rozwój Gminy Krzyżanów i swoim własnym pragnę 

podziękować panu Wójtowi, Radzie , panom i paniom sołtyskom, pracownikom Urzędu Gminy 

za współpracę za rok 2022. Ten rok 2022 nie był, można powiedzieć, łatwy. Był bardzo trudny 

i panie Wójcie sytuacja wykonana przez Radę, przez pana była trudna, ale zadania zostały 

wykonane. Za to panu serdecznie dziękuję. Ja ze swego doświadczenia wiem ile to trzeba 

włożyć trudu i znoju, żeby zadania zostały wykonane, żeby pokonać wszelkie przeciwieństwa 

i życzę panu, żeby w roku bieżącym również pan i Rada Gminy sprostała zadaniom, i żeby ta 

współpraca  między  tymi stowarzyszeniami działającymi i innymi organizacjami była dobra i 

za to wszystko podziękowanie.  Dziękuję serdecznie panie Wójcie. Skoro jestem proszę 

państwa przy głosie, to chcę powiedzieć, że planowana wycieczka, która miała się odbyć w 

lipcu, zorganizowana przez Stowarzyszenie Wspierające Rozwój Gminy Krzyżanów nie 

dojdzie do skutku, ponieważ nie ma  chętnych, nie ma, powiem szczerze, takiego naboru, bo, 

żeby się udała wycieczka, żeby można było zorganizować taki wyjazd, to musi być 
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przynajmniej 40 osób. Planujemy tą wycieczkę w miesiącu wrześniu o ile będą oczywiście 

chętni. Dziękuję za uwagę. 

 

Ad. 18. Zamknięcie sesji. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad o godz. 10.35 Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął sesję słowami: „zamykam XLV sesję Rady Gminy Krzyżanów”.   

Na tym protokół zakończono.                           

         

Protokołowała:                                                                                Obradom przewodniczył:    

D. Idziak                                                                                     Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                              Wiesław Czekaj 

 
[…] – wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 902). 

Jawność wyłączyła: 

insp. D. Idziak 

    

 

 

 

 
 

 
 

 

 

 

 


